



**Ottawa Police Services Board
Agenda**

Meeting #: 66
Date: Monday, November 28, 2022
Time: 4:00 pm
Location: Champlain Room, 110 Laurier Avenue West
Members: Interim Chair: Suzanne Valiquet, Mayor Mark Sutcliffe, Councillor Cathy Curry, Councillor Jeff Leiper, Michael Doucet, Salim Fakirani, Peter Henschel

Krista Ferraro, Executive Director
(613) 560-1270
Krista.Ferraro@ottawa.ca

1. Notices and meeting information for participants and members of the public

This meeting may be viewed online on the Ottawa City Council YouTube Channel.

Notices and meeting information are attached to the agenda and minutes, including: availability of simultaneous interpretation and accessibility accommodations; in camera items not subject to discussion; personal information disclaimer for correspondents and public speakers; and notices regarding minutes.

Accessible formats and communication supports are available, upon request.

The deadline to register to speak to an agenda item, or submit written comments is 4 pm on Nov 28, 2022. Requests to speak to topics not listed on the agenda must be received 5 business days prior to the meeting.

2. Ceremonial Activities and Announcements
3. Confirmation of Agenda

That the Ottawa Police Services Board confirm the agenda of the 28 November 2022 meeting.

4. Confirmation of Minutes

4.1. Minutes #65 of 31 October 2022

That the Ottawa Police Services Board confirm Minutes #65 of the 31 October 2022 meeting.

5. Committee Meetings: Reports from Committee Chairs & Minutes

5.1. Finance and Audit Committee - Draft Minutes #18 of 10 November 2022

That the Ottawa Police Services Board receive this item for information.

6. Declarations of Interest
7. Public Delegations

Please note that requests to speak to a specific agenda item may be received up until the start of the meeting. As such, there may be delegate presenters in addition to those listed on this version of the Agenda, which was issued November 23, 2022.

1. Ade Olumide
2. Robin Browne (he/him)
3. Joe Regis
4. Mandi Pekan
5. Bailey Gauthier (they/them)
6. Sam Hersh
7. Andrea Poncia (she/her)
8. Meghan Potasse

8. Inquiries
9. Items of Business

9.1. Chair's verbal report

Chair's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.2. Chief's verbal report

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.3. Boys and Girls Club of Ottawa – Report on Outcomes of 2021 Grant Funding

Presentation

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.4. Board Committee Appointments

Executive Director's report

That the Ottawa Police Services Board approve the appointment of M. Sutcliffe to the Policy and Governance Committee and the Human Resources Committee.

9.5. Appointment & Re-appointment of Special Constables: Carleton University

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board approve the appointments of Carleton University employees listed in Document 1 and the re-appointment of Carleton University employee listed in Document 2, as Special Constables pursuant to Section 53 of the Police Services Act, in accordance with the terms and conditions set forth in the attached Approval of Appointment Forms.

9.6. Appointment and Re-appointment of Special Constables: Ottawa Police Service

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board approve the appointment of Ottawa Police Service employees listed in Document 1 and the re-appointment of Ottawa Police Service employee in Document 2, as Special Constables pursuant to Section 53 of the Police Services Act, in accordance with the terms and conditions set forth in the attached Approval of Appointment Forms.

9.7. Appointment of Special Constables: RCMP

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board approve the appointment of five RCMP employees listed in Document 1 as Special Constables pursuant to Section 53 of the Police Services Act, in accordance with the terms and conditions set forth in the attached Approval of Appointment Forms.

9.8. Human Rights and Racial Profiling Policy Annual Report

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.9. Performance Report: Third Quarter 2022

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.10. Workforce Management Report – Third Quarter 2022

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.11. Outstanding Board Inquiries & Motions: November 2022

Executive Director's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

9.12. Letters of Commendation

Chief's report

That the Ottawa Police Services Board receive this report for information.

10. Other Business

11. In Camera Items

Please note that the in-camera meeting will be held prior to the public meeting and the following items will be discussed:

1. Legal Update
2. Service Complaints
3. Delay Application

12. Adjournment

13. Next Meeting



**Commission de services policiers d'Ottawa
Ordre du jour**

N° de la réunion : 66
Date : le lundi, novembre 28, 2022
Heure : 16 h 00
Endroit : Salle Champlain, 110, avenue Laurier Ouest
Membres : Présidente par intérim: Suzanne Valiquet, Maire Mark Sutcliffe,
Conseillère Cathy Curry, Conseiller Jeff Leiper, Michael Doucet,
Salim Fakirani, Peter Henschel

Krista Ferraro, Directrice exécutive
(613) 560-1270
Krista.Ferraro@ottawa.ca

-
1. Avis et renseignements concernant la réunion à l'intention des participants à la réunion et du public

Cette réunion pourra être visionnée en ligne sur la chaîne YouTube du Conseil municipal d'Ottawa.

Les avis et renseignements concernant les réunions sont joints à l'ordre du jour et au procès-verbal, y compris : la disponibilité des services d'interprétation simultanée et des mesures d'accessibilité; les points à huis-clos ne faisant pas l'objet d'une discussion; les avis de non-responsabilité relativement aux renseignements personnels pour les correspondants et les intervenants; les avis relatifs aux procès-verbaux.

Des formats accessibles et des soutiens à la communication sont offerts sur demande. La date limite pour s'inscrire par en vue de prendre la parole devant la Commission, ou de soumettre des commentaires par écrit est à 16 h le 28 novembre 2022. Si vous souhaitez vous adresser à la Commission sur un sujet qui n'est pas inscrit à l'ordre du jour, vous devez en faire la demande au moins une semaine avant la date de la réunion.

2. Activités cérémoniales et annonces
3. Ratification de l'ordre du jour

Que la Commission de services policiers d'Ottawa ratifie l'ordre du jour de la réunion du 28 novembre 2022.

4. Ratification du procès-verbal

4.1. Procès-verbal ébauche #65 du 31 octobre 2022

Que la Commission de services policiers d'Ottawa ratifie le procès-verbal #65 de la réunion du 31 octobre 2022.

5. Réunions des comités: rapports des présidents des comités et procès-verbaux

5.1. Comité des finances et de la vérification - procès-verbal ébauche #18 du 10 novembre 2022

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance de présent rapport à titre d'information.

6. Déclarations d'intérêt
7. Delegations du public

Veillez noter que les demandes qui concernent un point particulier à l'ordre du jour peuvent être soumises jusqu'au début la réunion. Des noms pourraient donc s'ajouter à la liste incluse dans cette version de l'ordre du jour, qui a été diffusée le 23 novembre 2022.

1. Ade Olumide
2. Robin Browne (il/lui)
3. Joe Regis
4. Mandi Pekan
5. Bailey Gauthier (iel/iel)
6. Sam Hersh
7. Andrea Poncia (*elle/elle*)
8. Meghan Potasse

8. Demandes de renseignements
9. Points à l'ordre du jour

9.1. Rapport verbal de la présidente

Rapport de la présidente

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.2. Rapport verbal du chef

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.3. Club des garçons et filles d'Ottawa – Rapport sur les résultats de la subvention de 2021

Présentation

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.4. Nominations aux comités de la commission

Rapport de la directrice exécutive

Que la Commission de services policiers d'Ottawa approuve la nomination de M. Sutcliffe au Comité des politiques et de la gouvernance et au Comité des ressources humaines.

9.5. Nomination et renouvellement des nominations d'agents spéciaux : l'Université Carleton

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa approuve la nomination comme agents spéciaux, des employés de l'Université Carleton figurant au Document 1, et le renouvellement de la nomination, comme agent spécial, d'un employé de l'Université Carleton figurant au Document 2, en vertu de l'article 53 de la Loi sur les services policiers et conformément aux modalités présentées au sein des formulaires d'approbation de la nomination ci-joints.

9.6. Nominations et renouvellement des nominations d'agents spéciaux: Service de police d'Ottawa

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa approuve la nomination, comme agents spéciaux, des employés du Service de police d'Ottawa figurant au Document 1, et le renouvellement de la nomination, comme agent spécial, d'un employé du Service de police d'Ottawa figurant au Document 2, en vertu de l'article 53 de la Loi sur les services policiers et conformément aux modalités présentées au sein des formulaires d'approbation de la nomination ci-joints.

9.7. Nomination d'agents spéciaux : GRC

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa approuve la nomination, comme agents spéciaux, des cinq employés de la GRC figurant au Document 1, en vertu de l'article 53 de la Loi sur les services policiers et conformément aux modalités présentées au sein des formulaires d'approbation de la nomination ci-joints.

9.8. Politique sur les droits de la personne et le profilage racial: rapport annuel

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.9. Rapport sur le rendement : troisième trimestre 2022

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.10. Gestion des effectifs du troisième trimestre de 2022

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.11. Demandes et requêtes de la commission en suspens : rapport pour novembre 2022

Rapport de la directrice exécutive

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

9.12. Lettres de mention élogieuse

Rapport du chef

Que la Commission de services policiers d'Ottawa prenne connaissance du présent rapport à titre d'information.

10. Autres questions

11. Points à débattre à huis clos

Veuillez noter que la réunion à huis clos se tiendra avant la réunion publique. Les points suivants seront discutés :

1. Mise à jour juridique

2. Plaintes liées aux services

3. Report de demande

12. Levée de la séance

13. Prochaine réunion